
ČÍSLOVKY 

-sú ohybné i neohybné plnovýznamové slová, ktoré vyjadrujú: 

 počet osôb, vecí a javov 

 poradie vecí a dejov 

 počet druhov osôb, vecí 

 číselné členenie  

 

DRUHY  URČITÉ NEURČITÉ 

základné koľko? počet jeden, dva, tri....  viac, zopár, málo... 

radové koľký? poradie prvý, druhý, stý... posledný, ostatný 

násobné koľkokrát? 

koľko ráz? 

koľkonásobný? 

dvakrát.... 

jeden raz, dva razy... 

dvojnásobný.... 

veľakrát... 

veľa ráz... 

viacnásobný... 

druhové koľkoraký? dvojaké... mnohoraké... 

skupinové koľko? dvoje, troje, štvoro... viacero... 

 

- pri číslovkách  určujeme gram. kat. (rod, číslo, pád) a vzor 

 

Vzory čísloviek:  

 jeden, dva, tri, štyri – samostatné skloňovanie (stará učebnica str. 74 

 päť (základné číslovky 5 - 99)- stará učebnica str. 75 

 mesto (sto) 

 stroj (tisíc - tisíce) 

 dub (milión - milióny) 

 žena (nula - nuly, miliarda – miliardy) 

 pekný - radové, násobné, druhové číslovky, zakončené na tvrdú alebo obojakú spoluhlásku 

(druhý, siedmy, šesťnásobný, trojitý, mnohoraký) 

 cudzí - radové a násobné, zakončené na mäkkú spoluhlásku (tretí, tretíkrát, tisíci) 

 k základným číslovkám zaraďujeme aj zlomkové číslovky.  

 číslovky pol a štvrť sú nesklonné, štvrť má v pl. tvar štvrte (tri štvrte) 

 

POZOR NA PRAVOPIS!!! 

 desiatky a jednotky (v N spolu, pri skloňovaní oddelene) 

stovky a tisícky – môžu sa písať aj spolu aj oddelene (tritisíc, tri tisíc) 

milióny a miliardy – oddelene (päť milónov, tri miliardy) 



 siedmi vs. siedmy (základná s –i, radová s -y) 

 vzor pekný - pozor na N pl. (V cieli skončil siedmy. V cieli sme skončili siedmi.) 

 jedni vs. jedny (jedni sa používa v mužskom rode, životné, ženský, stredný sa píše s -y) 

 -krát, -násobný sa píše spolu, raz oddelene 


